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ZÁPISNICA 

z 17. rokovania Školskej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja konaného dňa 27. 09. 2016 
 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie 

2. Poskytovanie dotácií nad 3 300 Eur v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní 

dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov  

3. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK 

č.3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

4. Informácia o výsledku kontroly Financovanie projektov z prostriedkov Programu 

švajčiarsko – slovenskej spolupráce, vykonanej Najvyšším kontrolným úradom 

Slovenskej republiky v Košickom samosprávnom kraji 

5. Návrh VZN KSK o určení počtu tried prvého ročníka stredných škôl v územnej 

pôsobnosti KSK pre prijímacie konanie na školský rok 2017/2018 

6. Nové kreatívne dielne a učebné priestory pre Školu úžitkového výtvarníctva, Košice – 

investičný zámer  

7. Rôzne 

8. Záver 

        
K bodu č. 1 
  

Rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie V. Zahorčák.  

Z celkového počtu 26 členov bolo na rokovaní prítomných 18 členov komisie, komisia bola  

uznášania schopná. Predseda komisie navrhol úpravu a doplnenie programu ako  presun bodu 

č. 6 na miesto bodu č. 5  a pred bod rôzne zaradiť témy  nájmov  školských priestorov  ako 

samostatné body. 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní: 18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 



 

Uznesenie  č. 39/2016  

Prítomní členovia komisie hlasovaním schválili upravený a doplnený program rokovania 

školskej komisie.  

 

K bodu č. 2 

Predseda komisie konštatoval, že na rokovanie školskej  komisie  nebola predložená 

žiadna žiadosť o dotáciu nad 3 300 € v zmysle VZN KSK č. 3/2006. Požiadal Ing. M. 

Karafovú o vyjadrenie k predmetnej problematike.  

Ing. M. Karafová uviedla, že predložené žiadosti o dotáciu podliehajú schvaľovaciemu 

konaniu podľa stanovených kritérií nariadenia v príslušnej komisii podľa obsahu žiadosti 

a tiež vo finančnej komisii. Finančnou komisiou odporúčané žiadosti sú predkladané na 

rokovanie zastupiteľstva. V rozpočte KSK na rok 2016 sú v schválené finančné prostriedky na 

dotácie vo výške 300 000 €, z toho 150 000 €  na dotácie nad 3 300 €. Z tejto sumy bolo 

doteraz pridelených 99 750 € na rozdelenie zostáva 50 250 €. 10 žiadostí bolo  presunutých 

z aprílového na októbrové rokovanie Zastupiteľstva KSK a päť nových žiadostí bolo 

doručených. Predložené žiadosti  so stanoviskom príslušného odboru, podľa obsahu žiadostí 

boli  predložené na rokovanie jednotlivých vecných komisií.  

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní:18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 40/2016: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť poskytnutie dotácií z 

 rozpočtu Košického samosprávneho kraja v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní 

dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov schváleným žiadateľom. 

 

K bodu č. 3  

Ing. M. Karafová informovala komisiu, že v zmysle § 8 VZN KSK č. 3/2006 

o poskytovaní dotácií je Úrad KSK povinný predkladať na každom zasadnutí Zastupiteľstva 

poslancom informáciu o poskytnutých a zamietnutých žiadostiach o dotáciu do výšky 3 300 € 

na základe rozhodnutia predsedu KSK.  

Zo strany prítomných členov komisie neboli žiadne pripomienky. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní:18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 41/2016: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informáciu 

o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK č. 3/2006 

o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov. 

 

 

 



K bodu č. 4 

O výsledku kontroly projektov z prostriedkov Programu švajčiarsko-slovenskej 

spolupráce vykonanej NKÚ informovala Ing. M. Kokardová. Kontrolou boli zistené  menej 

závažné nedostatky  pri  dodržiavaní platných predpisov v oblasti verejného obstarávania. Pre 

odstránenie zistených nedostatkov boli zo strany riaditeľa Úradu KSK prijaté opatrenia.  

 

Zo strany členov komisie neboli žiadne otázky a pripomienky. 

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní: 18 

Za: 18 

Proti:0  

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 42/2016: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informáciu 

o výsledku kontroly Financovanie projektov z prostriedkov Programu švajčiarsko – 

slovenskej spolupráce, vykonanej Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky  

v Košickom samosprávnom kraji.  

 

K bodu č. 5 

  

Ing. I. Fülöp k predloženému materiálu uviedol základné fakty ohľadom zámeru 

vybudovať kreatívne dielne a učebné  priestory pre ŠÚV Košice. Cieľom je zriadenie 

špecializovaných dielní a Centrum odborného vzdelávania pre umenie a dizajn, ktoré by boli 

využívané aj inými školami,  organizáciami a verejnosťou. Tento zámer je v súlade s PHSR 

a ďalšími strategickými dokumentmi zameranými na rozvoj kultúry a kreatívnej ekonomiky. 

Budovy v areáli na Bačíkovej  vhodné na tento účel sú v havarijnom stave, majú statickú 

poruchu a financovanie  potrebnej  rekonštrukcie je plánované IROP 2014-2020.    

 Z diskusie medzi niektorými členmi komisie nevyplynuli žiadne pripomienky 

k materiálu. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní:18  

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 43/2016 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť investičný zámer – nové 

kreatívne dielne a učebné priestory pre Školu úžitkového výtvarníctva Košice podľa 

predloženého návrhu. 

 

K bodu č. 6   

RNDr. V. Juríková k predkladanému návrhu VZN o určení počtu tried uviedla,  že 

KSK v zmysle platnej legislatívy  je povinný formou VZN určiť pre stredné školy v územnej 

pôsobnosti počet tried prvého ročníka v dennej forme štúdia pre prijímacie konanie 

2017/2018. Návrhy predkladali  riaditelia stredných škôl do 30.06.2016, ktoré následne boli 

posudzované na základe zákonom stanovených  kritérií a kritérií KSK.  



Pri rozpise sa vychádzalo z priemernej obsadenosti tried v predchádzajúcom období - 

22 žiakov  na jednu triedu. Požiadavky stredných škôl v územnej pôsobnosti v sumáre 

predstavovali 337 tried pre 8 906 žiakov. Návrh VZN je stanovený na 285 tried pre 6 418 

žiakov, čím došlo k prekročeniu hranice 5 977 miest o 7,3%. Predkladaný návrh VZN bol 

prerokovaný osobne so všetkými zriaďovateľmi v dňoch 22-26.08.2016 a následne bol 

prerokovaný na Krajskej rade pre odborné vzdelávanie 19.9.2016. 

Po zverejnení návrhu VZN na úradnej tabuli KSK k pripomienkovaniu boli v termíne  

písomne predložené žiadosti o prehodnotenie plánu výkonov navýšenie počtu tried zo strany 

Gymnázia a ZŠ Š. Máraiho s vyučovacím jazykom maďarským, Košice o 1 triedu, Gymnázia 

P. Horova, Michalovce o 1 triedu a Cirkevné gymnázium Š. Mišíka -1 triedu na základe 

personálnych zmien školy a zmien v školskom vzdelávacom programe. 

Počas diskusie vystúpil aj riaditeľ Súkromnej odbornej školy DSA, Trebišov 

s požiadavkou o navýšenie o dve triedy, jednu pre učiteľstvo pre materské školy a jednu 

triedu sociálny výchovný pracovník. 

Členovia komisie živo diskutovali o problematike počtu a kvality žiakov gymnázií 

a stredných  škôl všeobecne, o problematike odborného vzdelávania, motivácie žiakov 

a zamestnávateľov v duálnom vzdelávaní  a uplatnení v praxi.  

V závere sa hlasovalo samostatne k jednotlivým žiadostiam škôl  o navýšenie počtu 

tried. 

 

 

1. Gymnázium Š. Máraiho, Kuzmányho 6, Košice  o  1 triedu   

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní:18 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

 

Návrh bol schválený. 

 

2. Gymnázium P. Horova, Michalovce – o 1 triedu  

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní:18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Návrh bol schválený. 

 

3. Gymnázium Š. Mišíka, Spišská Nová Ves – o 1 triedu 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní:18 

Za: 15 

Proti: 0 

Zdržal sa: 3 

 

Návrh bol schválený. 

 

 

 



4. Súkromná SOŠ, DSA, Trebišov – o 2 triedy  

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní:18 

Za: 4 

Proti: 0 

Zdržal sa: 14 

 

Návrh neprešiel. 

 

Navýšenie o 1 triedu – pre odbor  učiteľstvo  

 

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní:18 

Za: 12 

Proti: 0 

Zdržal sa: 2 

 

Návrh bol schválený. 

 

Hlasovanie č. 11: 

Prítomní:18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 44/2016: 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Návrh VZN KSK 

o určení počtu tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti KSK pre prijímacie 

konanie na školský rok 2017/2018 so súhlasom o  navýšenie 1 triedy pre Gymnázium Š. 

Máraiho, Košice,  1 triedy pre Gymnázium P. Horova , Michalovce, 1 triedy pre Cirkevné 

gymnázium Š. Mišíka, Spišská Nová Ves a  1 triedy pre Súkromnú SOŠ, Trebišov.  

  

K bodu č. 7 

 Na rokovanie školskej komisie boli doporučené aj majetkové materiály týkajúce sa  

nájmov školských priestorov. Mgr. J. Jarušinská z odboru školstva uviedla základné 

informácie k nájmu telocvične SPŠ dopravnej, Košice pre Katolícku strednú pedagogickú 

školu, Južná trieda 48, Košice z dôvodu hodného  osobitného zreteľa.  

Katolícka škola sídli v priestoroch bývalej SOŠ a uvedená telocvičňa sa nachádza 

v tom istom  areáli školy. Telocvičňa sa bude využívať výlučne na hodiny TV žiakov školy na 

dobu neurčitú a navrhovanou výškou nájmu na 15,00 €/hodinu. 

 V diskusii Ing. Ľ. Hudák  upozornil, že cirkevné školy sú v zmysle platných právnych 

predpisov financované rovnakým spôsobom ako štátne školy, a preto je namieste  navrhovanú 

výšku nájomného zosúladiť s výškou obvyklého nájmu v rozpätí nájomného 18 – 25 eur   za 

hodinu nájmu.  

 

Hlasovanie č. 12 o výške nájmu 15,00 €/: 

Prítomní: 18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  



Uznesenie  č. 45/2016 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Nájom telocvične SPŠ 

dopravnej, Košice pre Katolícku strednú pedagogickú školu sv. Cyrila a Metoda, Južná trieda 

48, Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa.  

 

K bodu č. 8 

  Mgr. J. Jarušinská oboznámila členov komisie so žiadosťou Mesta Dobšiná 

o dlhodobý nájom časti pozemku v k.ú. Dobšiná za účelom jeho vhodnosti na realizáciu 

výstavby novej budovy materskej školy za nájomné vo výške 1,00 €/rok z dôvodu hodného  

osobitného zreteľa. Mesto žiadosť podalo 26.9.2016 t. j. jeden deň pred rokovaním komisie 

z dôvodu uchádzania sa o nenávratný, finančný príspevok z ESF v rámci výzvy, v ktorej je 

povinnosťou žiadateľa preukázať právny vzťah k pozemku určeného na výstavbu. 

 

Hlasovanie č. 13: 

Prítomní: 18 

Za: 18 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie  č. 46/2016 

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť nájom časti pozemku v 

správe Spojenej školy, Dobšiná pre mesto Dobšiná, na realizáciu  výstavby novej budovy 

materskej školy za nájomné vo výške 1,00 €/rok, na určitú dobu nájmu 15 rokov, z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa.        

 

K bodu č. 9 

 

V rámci bodu Ing. J. Krištan vyjadril poďakovanie a spokojnosť pri ubytovaní žiakov 

Evanjelického gymnázia v Košiciach.  

Komisia sa dohodla predbežne na termíne najbližšieho rokovania na 15.11.2016 o 13,00 hod.  

 

 

  

K bodu č. 10 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Zahorčák rokovanie 

komisie ukončil. 

 

 

 

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Štefan Kandráč 

tajomník komisie 

 

...................................................... 

                          Viliam Zahorčák  

       predseda komisie 

 


